
Р А Й О Н Н А   И З Б И Р А Т Е Л Н А   К О М И С И Я   Р У С Е 
 
 

ПРОТОКОЛ № 22 
от проведено заседание на РИК Русе 

 
 Днес, 28.09.2014г., в зала № 2 на Община Русе се проведе заседание на РИК Русе 
при следния дневен ред: 
 

 
ПРИСЪСТВАТ всички членове на РИК.    
 
Заседанието е открито в 14.30 ч. от Десислава Дивчева – председател на комисията.  
Протоколът се води от Искра Нейкова  –  технически сътрудник на РИК Русе. 

 
ПРЕДС. Д. ДИВЧЕВА: Открива заседанието на РИК Русе при наличие на изискуем 

кворум. Запознава присъстващите членове на комисията с проекта за дневен ред. 
Няма допълнения към предложения проект за дневен ред. 
 
Преминава се към разглеждане на всички точки от дневния ред. 
 
1. Обсъждане на подадените жалби 
2. Входяща кореспонденция в РИК Русе. 
3. Разни. 

 
            По точка 1 от дневния ред: 
 
1.1. Писмо, вх. № 164/27.09.2014 г. – жалба от председателя на избория щаб на КП БСП 

– лява България, Милена Хинкова, с копие до ЦИК, относно грубо 
нарушение на правилата на предизборната кампания от представителите 
на ПП ГЕРБ в Русе – в парка на младежта функционира атракционно 
влакче, което срещу заплащане превозва жители и гости на град Русе. 
Ползватели на влакчето са предимно деца в най-ранна възраст. Влакчето 
е облепено изцяло с агитационни материали на ПП ГЕРБ.  

Жалбата е подложена на обсъждане от РИК Русе. 
 
Д. Дивчева: Да се установи кой е собственика на влакчето или да се поиска 
информация от ПП ГЕРБ за разрешение от собственика на влакчето за облепването 
му с агитационни материали. 
В. Петрова: Предлагам изискване на доказателства от Общината и от ПП ГЕРБ. 
Ю. Петров: Считам че е нарушение на ИК само ако влакчето е част от общинския 
или държавен транспорт. 
В. Петрова: В жалбата се акцентира, че влакчето се използва предимно от деца в 
най-ранна възраст. 
Н. Енчева: Не може да приемем, че ползването от влакчето на деца е нарушение на 
изборните правила. Влакчето е обществено и всеки може да го използва. Нека 
Общината даде отговор дали влакчето е част от общинския транспорт и дали има 
сключен договор между ПП ГЕРБ и собственика на влакчето.  
Ю. Петров: РИК Русе не може да изследва собствеността на всяко превозно 
средство в Русе. Жалбоподателят трябва да осигури всички необходими 
доказателства.  



О. Симеонов: Ако има договор с Общината, юристите трябва да се произнесат и 
при наличие на нарушение да се наложат санкции.  
М. Маркова: Възможно е договорът да е между Общината и физическо лице, а не 
между същата и ПП ГЕРБ. 
Н. Енчева: Не е необходимо запитване до Общината за това кой е собственика на 
влакчето – то е атракционно и е нужно само разрешение от Общината, а не договор. 
П. Карасимеонов: Влакчето върви и преди началото на предизборната кампания и 
не е целенасочена предизборна агитация.   
Д. Дивчева: Обобщава – да се напишат две писма:  
  1) Запитване до Община Русе за собствеността на влакчето в парка на 
младежта и дали същото представлява общински транспорт; 
  2) Запитване до ПП ГЕРБ за наличие на договор между политическата 
партия и собственика на влакчето. 
 
 

1.2. Писмо, вх. № 162/27.09.2014г. – жалба от Искрен Веселинов (кандидат за народен 
представител от Коалиция „Патриотичен фронт -НФСБ и ВМРО“) и 
Асен Даскалов (пълномощник на  Коалиция „Патриотичен фронт -
НФСБ и ВМРО“) относно нарушение на чл. 181, ал. 2 от ИК. В жалбата 
е посочено, че на предизборен митинг на ПП ДПС – Движение за права 
и свободи в село Обретеник на 17.09.2014г Лютви Местан и други 
кандидати за депутати от ПП ДПС говорят на език, различен от 
българския (вероятно турски език). Това обстоятелство представлява 
нарушение на реда за провеждане на предизборна кампания. 
Предоставено е доказателство – аудио запис. РИК Русе изслуша записа 
и подложи жалбата на обсъждане. 

О. Симеонов: Лютви Местан прави пропаганда на предизборна сцена. Не е задача 
на РИК да решава дали това е правилно. РИК трябва само да установи дали има 
нарушение на ИК и при наличие на такова да наложи съответната санкция. 
Св. Коцев: Считам че е налице осъществяване на нарушение на фактическия състав 
на нормата в ИК, поради което РИК Русе трябва да приложи санкцията, предвидена 
в Кодекса. Няма съмнения кой и къде говори.  
М. Маркова: Всички сме наясно, че има нарушение, но трябва да се знае какво се 
говори на предизборното събиране – необходим е преводач. 
Н. Енчева: Нужен е точен превод за най-добра преценка – дали изказаното е 
агитация или част от кампания.  
Р. Калустян: Лютви Местан в своето изказване сам признава, че е извършил 
нарушение на ИК.  
В. Петрова: При точно изслушване на записа не се чува изрично признание за 
нарушение, а вероятност за такова. Според допълнителните разпоредби на ИК т. 17 
„Предизборна агитация“ агитацията е призив за подкрепа или неподкрепа на 
кандидат, ПП, КП или ИК при участие в избори. Поради това е необходим пълен 
превод от лицензиран преводач на предизборните изказвания в аудио записа. 
Н. Енчева: Това не е призив за агитация, а наличие на признания от Лютви Местан 
за извършено от него умишлено нарушение на ИК. 
Й. Димитров: На предизборен митинг се агитира. 
Ю. Петров: Забраната на ИК е нарушена. Преводът не е от значение за наличие на 
нарушение – речта на Лютви Местан е част от предизборната кампания без да е 
необходимо изследване дали същата представлява призив за агитация. Достатъчен 
ли е аудио записа за определяне личността на Лютви Местан? 
Н. Енчева: Водещият на предизобраната кампания изрично обявява поименно 
изказващите се кандидати. 



П. Карасимеонов: Възможно ли е да се извърши проверка за съществуването на 
подобен видео запис от някоя медия.  
С. Бонев: Законът е ясен и изказването на Лютви Местан е целенасочено и 
провокативно. Неговите действия са съзнателни и ние трябва да спазваме Кодекса.  
В. Петрова: При произнасяне за нарушение на правилата на чл. 181 от ИК РИК 
Русе трябва да вземе под внимание и допълнителната разпоредба относно 
предизборната агитация. 
Ю. Петров: В жалбата се сочи за нарушение на предизборната кампания, а не на 
предизборната агитация. Да направим запитване до МВР кои лица от ПП ДПС са 
участвали в предизборната среща в село Обретеник.   
Н. Енчева: По-добре е да се отправи запитване към местната структура на ПП 
ДПС, отколкото към МВР. 
Д. Дивчева: Обобщава – да се изпратят писма до: 
  1) Областна администрация за предоставяне на лицензиран преводач с цел 
изясняване съдържанието на аудио записа; 
  2) Ф. Ахмедова (областен председател на ПП ДПС) относно лично 
присъствие или писмен отговор за изясняване фактическата обстановка в жалбата;  
  3)  Искрен Веселинов (кандидат за народен представител от Коалиция 
„Патриотичен фронт -НФСБ и ВМРО“) относно предоставяне на още доказателства, 
като видео материали или свидетели, присъствали на изборната среща на 
17.09.2014г; 
  
 

 
По точка 2 от дневния ред: 
 
 
2.1.  Писмо, вх. № 161/27.09.2014г – молба от ПП ГЕРБ за промяна в състава на 
СИК Русе 
 
 
Вземане на решение за промени в състава на секционни избирателни комисии в 

община Русе от квотата на ПП ГЕРБ при произвеждане на изборите за народни 
представители на 5 октомври 2014г..  

 
 ГЛАСУВАЛИ „ЗА” – единодушно 
 
След проведено гласуване РИК Русе прие следното  
 
РЕШЕНИЕ № 92/28.09.2014 г.  
РИК Русе ОСВОБОЖДАВА от състава на секционни избирателни комисии в 

община Русе лицата от квотата на ПП ГЕРБ по приложен списък /Приложение №1/ и 
вместо тях НАЗНАЧАВА посочените в списъка лица. 
 
 

2.2. Писмо, вх. № 163/27.09.2014г – заявление от Коалиция „Патриотичен фронт – 
НФСБ и ВМРО“ относно регистрация на 70 застъпника. 

 
 
 Вземане на решение за регистрация на застъпници на кандидатска листа за 
изборите за народни представители на 5 октомври 2014г. от КП ПАТРИОТИЧЕН ФРОНТ - 
НФСБ И ВМРО. 



 
ГЛАСУВАЛИ „ЗА” – единодушно 

 
След проведено гласуване РИК Русе прие следното  

 
РЕШЕНИЕ № 93/28.09.2014 г.  
РИК Русе РЕГИСТИРА  70 бр. застъпници на кандидатска листа за изборите за 

народни представители на 5 октомври 2014г. от КП ПАТРИОТИЧЕН ФРОНТ - НФСБ И 
ВМРО, съгласно приложен списък – неразделна част от настоящото решение. 

 
 
2.3.  Писмо, вх. № 165/27.09.2014г – писмо от кмета на Бяла относно заповед за 
определяне на помещение за съхранение на предизборните бюлетини (за сведение) 
 
 
По точка 3 от дневния ред: 
 
 
3.1. Определяне на график за съпровождане и запечатване на помещенията за 

съхранение на бюлетините в общините от членовете на РИК Русе. 
Съпровождането на изборните бюлетини ще се осъществи на 29.09.2014г от 
12.30 часа. 
 
- Яна Бозушка – Борово 
- Боряна Рускова-Салимова – Бяла  
- Севил Караманова – Ветово  
- Светломир Коцев – Две могили 
- Орлин Симеонов – Иваново 
- Юлий Петров – Сливо поле  
- Виолета Петрова - Ценово 

 
 
Поради изчерпване на дневния ред заседанието бе закрито в 15.00 часа. 

 
 
 
 
 
 
ПРЕДСЕДАТЕЛ: 
Десислава Дивчева 
 
СЕКРЕТАР:  
Виолета Петрова 


